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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP 

 

ZÁPIS z 2. jednání 
Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 24. 4. 2023 v 16:30 hod. 

Nemocnice Na Františku, Na Františku 847/8, Praha 1 - Staré Město 
     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Eva Horáková, Ing. Jan Kavalírek, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA, 

Ing. Miloš Růžička, Mgr. Lenka Vedralová, prof. MUDr. Sergej Zacharov, Ph.D., MUDr. Libor Zámečník, 
Ph.D., FEBU, FECSM, Ing. Alena Havelková  

Omluveni: Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Mgr. Marcela Kravciv Janečková  
Nepřítomni:   
Hosté: Mgr. Michal Müller, člen Rady Městské části Praha 1; MUDr. David Erhart, ředitel Nemocnice Na 

Františku; Mgr. Lucie Krausová, tisková mluvčí Nemocnice Na Františku; Ing. Václav Machek, MBA, 
vedoucí hospodářsko-technické správy Nemocnice Na Františku; Ing. Jaroslav Pokorný, vedoucí 
ekonomického úseku Nemocnice Na Františku; Mgr. Martin Ježek, MBA, LL.M., obchodně-ekonomický 
náměstek Nemocnice Na Františku; Ing. Ivana Antalová, člen Rady Městské části Praha 1; Martin Arden, 
člen Zastupitelstva Městské části Praha 1; Valerie Talacková, zastupitelka MČ Praha 1; Mgr. Zbyněk 
Boublík, tiskový mluvčí Hygienické stanice hl. m. Prahy; RNDr. Jana Příhodová; Antonín Berdych; Petra 
Štorková; Alena Melzerová    

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob 
ZHMP      

 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, 
CSc. v 16:30 hod.  

Z jednání se omluvili Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, Mgr. Marcela Kravciv Janečková. Přítomno 6 
členů výboru, výbor je usnášeníschopný.  

V 16:42 hod. se dostavil Ing. Jan Kavalírek. Přítomno 7 členů výboru, výbor je usnášeníschopný. 

V 16:50 hod. se dostavil Ing. Miloš Růžička. Přítomno 8 členů výboru, výbor je usnášeníschopný. 

V 18:02 hod. z jednání odešla Mgr. Lenka Vedralová. Přítomno 7 členů výboru, výbor je usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 20.3.2023 

4. Schválení termínů jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP v roce 2023 

5. Projednání tisku Z-11218 ve věci poskytnutí OOP městským částem 

6. Projednání tisku - darování OOP jako humanitární pomoc pro Ukrajinu 

7. Nemocnice Na Františku - informace zřizovatele a vedení NNF o chodu a budoucích záměrech NNF 

8. Různé 

 



 

TED 8.5.0.8 Strana 2 
 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal 
všechny přítomné a poděkoval vedení Nemocnice Na Františku za uskutečnění dnešního výboru v prostorách 
Konferenčního sálu nemocnice.  

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. představil 
přítomným program a vyzval přítomné členy výboru k hlasování o programu jednání.  
Dále předseda výboru oslovil přítomné členy výboru o navržení ověřovatele zápisu z jednání dne 24.4.2023. 

Usnesení č. U-VZPC-0005 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
1.  program jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 24.4.2023 v 

předloženém znění 
2.  ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 

24.4.2023 členku výboru Mgr. Lenku Vedralovou 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu ze dne 20.3.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
K zápisu z 1. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 20.3.2023 nebylo 
připomínek. 

Usnesení č. U-VZPC-0006 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 1. jednání výboru konaného dne 20.3.2023 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Schválení termínů jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP v roce 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. představil 
členům výboru navržené termíny jednání výboru v roce 2023 a vyzval přítomné členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0007 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
termíny jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP v roce 2023 dle předloženého 

návrhu 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Projednání tisku Z-11218 ve věci poskytnutí OOP městským částem 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru udělil slovo tajmenici výboru Ing. Aleně Havelkové, která seznámila členy výboru a přtíomné hosty s 
tiskem Z-11218. V rámci tohoto tisku se bude schvalovat poskytnutí osobních ochranných pomůcek (dále jen OOP) 
Městské části Praha 12 a Městské části Praha 15. Obě městské části s přijetím OOP předběžně souhlasili. Následně 
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dojde ke schválení smlouvy. OOP budou sloužit pro příspěvkové organizace těchto dvou městských částí. Jedná se 
konkrétně o respirátory FFP2 a antigenní testy.  
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. dal prostor všem zúčastněným k diskusi. Mgr. Eva Horáková se 
dotazuje, zda by byla možnost obdržet přehled počtu OOP, kterým disponuje odbor zdravotnictví Magistrátu hl. m. 
Prahy. Přehled o celkovém počtu OOP zajistí Ing. Havelková, která dodala, že dnes dojde ke schválení převozu OOP 
do Kyjeva. Některé z OOP již jsou po expiraci. Předseda výboru doplňuje, že je potřeba zajistit likvidaci již 
expirovaných OOP. 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. vyzval všechny členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0004 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p or u č u j e  
materiál ve znění tisku Z-11218 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Projednání tisku - darování OOP jako humanitární pomoc pro Ukrajinu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. předal slovo Ing. Aleně Havelkové pro seznámení s bodem č. 6, který 
se týká darování OOP jako humanitární pomoc pro Ukrajinu. Jedná se o OOP především z Metropolitního 
zdravotnického servisu v celkové hodnotě 13 mil. Kč, které převezme hlavní město Praha a následně budou darovány 
hl. městu Kyjev. Konkrétně se jedná o ochranné roušky, jednorázové rukavice, ochranné návleky, ochranné obleky, 
ochranné pokrývky hlavy, respirátory a vakcinační sady. Během návštěvy náměstka z Kyjeva mu byly primátorem 
doc. MUDr. Bohuslavem Svobodou, CSc. nabídnuty OOP prostřednictvím darovací smlouvy, s čímž náměstek Kyjeva 
souhlasil. Aktuálně byl vypracován tisk, po jeho schválení budou OOP předány na Ukrajinu. 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. dal prostor k připomínkám. Ze strany členů nebyly vzneseny žádné 
připomínky a předseda výboru vyzval všechny členy výboru k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0008 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p or u č u j e  
materiál ve znění tisku R-47687 (Z-11274) Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Nemocnice Na Františku - informace zřizovatele a vedení NNF o chodu a budoucích záměrech NNF 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. požádal vedení Nemocnice Na Františku o prezentaci nemocnice.  
 
V úvodu se slova ujímá radní MČ Praha 1 Mgr. Michal Müller, který by rád nastavil trvalejší spolupráci s Magistrátem 
hl. m. Prahy, a to ve prospěch fungování Nemocnice Na Františku (dále jen NNF).  
 
Následně ředitel NNF MUDr. David Erhart přivítal všechny přítomné členy výboru a hosty v nemocnici a krátce 
představil svoji pozici a působení v NNF. Od roku 2018 je pověřen vedením NNF. Společně se s zřizovatelem, 
zdravotními pojišťovnami a Magistrátem hl. m. Prahy začaly v roce 2018 řešit koncepci pro akutní péči. Do koncepce 
se zapojila i ZZS HMP. V současné chvíli nemocnice disponuje 113 lůžky akutní péče, což je výrazný pokles oproti 
roku 2011, kdy měla přes 200 akutních lůžek. Dále má aktuálně 59 lůžek následné (neakutní) péče, která  jsou 
navýšena zvláště na oddělení dlouhodobě nemocných (z 26 na 46 lůžek). Ředitel MUDr. Erhart prostřednictvím 
prezentace podrobně seznamuje s počty lůžek a chodem jednotlivých oddělení a nabízí po skončení výboru exkurzi 
po nemocnici. Pracuje se také na získání možnosti provozu vícedenní lůžkové gynekologie, v tuto chvíli se jedná 
pouze o jednodenní lůžkovou gynekologii. Dne 10.5.2023 by mělo proběhnout výběrové řízení na MZ ČR na získání 
vícedenní lůžkové gynekologie. Řeší se i problematika oddělení urologie a oddělení plastické chirurgie. Oddělení ARO 
má 4 nasmlouvané lůžka. Ve výběrovém řízení se získalo 6 lůžek. Dle ÚZIS ČR vyznívají čísla obložnosti příjemně a je 
zřejmé, že obložnost ve NNF zvyšuje hlavně podíl lůžek neakutní péče To by mohl být do budoucna směr nebo model 
nemocnice zaměřit se v jednotlivých oborech více do jednodenní péče a nepotřebovat tak velkou akutní lůžkovou 
kapacitu. 
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Na oddělení chirurgie je dominantním programem chirurgická léčba onemocnění prsu, převážně karcinomu. V 
posledních 5 letech je to mezi 300 - 350 pacientkami s karcinomem prsu operovaných na odd. chirurgie. S odbornou 
gynekologickou společností bylo diskutována potřeba rozšíření gynekologického lůžkového oddělení. Ze strany 
onkologů Všeobecné fakultní nemocnice zazněla podpora. Hledala se komplexní péče o ženu, která by zahrnovala 
nejen primární operaci, ale i následné indikované operace v rámci komplexní léčby karcionomu prsu. 
Velkou historii má oddělení ortopedie, která byla založena primářem MUDr. Hruškou. Dnešní podíl náhrad velkých 
kloubů je srovnatelný s krajskými nemocnicemi. Je to umožněno díky zřizovateli a ochotou pojišťoven udržovat počty 
výkonů na číslech, které nejsou u nemocnic okresního typu běžné. Zhruba 15 let se nemocnice věnuje operaci 
hemeroidů podle profesora Longa, který byl pozván před cca 6 lety na symposium. Jedná se o ekonomicky náročnou 
metodu tzv. Staplerovu metoda. Dále se věnuje problematice karcionomu tlustého střeva a konečníku, kde je dnes 
vyšší zastoupení lapadoskopické operativy. 
K tvorbě koncepce řed. MUDr. Erhart dodává, že hlavním pilířem významu NNF je v poskytování urgentní akutní péče 
v rámci centrální Prahy a přilehlých městských částí pro rezidenty, návštěvníky a cizince, kteří zde žijí. Probíhá 
spolupráce s Fakultní nemocnicí Královské Vinohrady (FNKV) na základě rámcové smlouvy, což probíhá velmi dobře. 
Podařilo se ve spolupráci s FNKV vyjednat odborné akreditace na MZ ČR v oblastech chirurgie, radiologie, 
diabetologie, endokrinologie, ortopedie a traumatologie pohybového ústrojí, gastroenterologie, atd. Snaha o příjem 
absolventů, kteří by se ve NNF dovzdělávali a získali vazbu na tuto nemocnici a pracovali v nemocnici dlouhodobě. 
Ředitel MUDr. Erhart zmiňuje zajištění výjezdového stanoviště, přesun lékárny do NNF z Palackého ulice, prodejnu 
zdravotnických potřeb. 
 
Následně byl dán prostor pro dotazy na ředitele MUDr. Erharta, probíhá diskuse.  
K dotazu Ing. Antalové z MČ Praha 1 sděluje MUDr. Erhart, že cílová skupina pro poskytnutí péče u dětí je od 16 let 
věku se souhlasem rodičů. Pokud přijde nezl. dítě mladší 15 let např. v případě úrazu, bude nezl. dítě ošetřeno. Jinak 
se transportuje do příslušného zdravotnického zařízení. 
 
K otázce předsedy výboru prof. MUDr. Zdeňka Seidla, CSc. ohledně otázky neúhrad za poskytnutou péči cizincům 
více sděluje Mgr. Lucie Krausová, vedoucí komunikace a propagace, tisková mluvčí NNF. Cizinci jsou dle Mgr. 
Krausové trochu problém, jelikož nemívají často na zaplacení, velmi špatně se částky vymáhají a samotné vymáhání 
je nákladné. K tomu vedoucí ekonomického úseku Ing. Pokorný doplňuje, že celková částka neúhrad ze strany cizinců 
je 1,8 mil. Kč. V současné době řeší např. stížnost muže z Portugalska, který po ošetření zaplatil částku 2 300 Kč a z 
jeho pohledu je částka neadekvátní, řeší se to ve spolupráci s velvyslanectvím. Mgr. Krausová upřesňuje kategorie 
cizinců dle jejich pojištění a následného vyúčtování (komerční pojištění, samoplátci apod.). 
 
K dotazu Mgr. Evy Horákové ohledně ztrátovosti lékárny sděluje ředitel MUDr. Erhart, že MUDr. Lošťáková se 
opětovně vrátila do lékárny s novým týmem a v současné době se lékárna nachází v plusový číslech. 
 
V rámci prezentace NNF hovoří Mgr. Martin Ježek, obchodně-ekonomický náměstek NNF a předává souhrnnou 
informaci o ekonomické stránce nemocnice. Veškerý rozvoj, o kterém hovořil ředitel MUDr. Erhart se promítl 
pozitivně v číslech co se týká výnosu ze zdravotních pojišťoven (za rok 2022 - 360 mil. Kč, dříve v roce 2017 - 200 mil. 
Kč). Obrat nemocnice se za posledních 5 let navýšil o 220 mil. Kč. Uplynulý rok byl finančně náročný s ohledem na 
energetickou krizi, drastické výše inflace, zahájení dvou nových oddělení - gynekologie a laboratoře, která byla v 
posledních 12 letech v provozování 3. subjektu společnosti CityLab. Nyní čekají náročný akreditační proces, na jehož 
základě by měla od 1.9.2023 již naplno vykazovat hrazenou péči na zdravotní pojišťovny, do té doby pouze 50%. V 
horším případě by mělo dojít k zisku z laboratoře v částce 3 - 3,5mil. Kč. Dalším přínosem by měla být investice do 
vyžádané péče. Za rok 2022 vykázali zřizovateli provozní ztrátu ve výši 39.7 mil. Kč. Ztrátu se snažili zmírnit přijatými 
opatřeními (přesoutěžení dodavatelů materiálu, léků, potravin). V uplynulém roce se podařilo uspět v Reaktu a získat 
149 mil. Kč, které již od loňského roku využili na použití významného vybavení jako např. CT, centrální sterilizaci 
operačních sálů. Stále zbývá 93 mil. Kč k vyčerpání z reaktu. Minulý týden došlo ke schválení Rady městské části 
Praha 1 možnost podat žádost v projektu Kybernetické bezpečnosti, kde je šance získat až 41 mil. Kč a výrazně 
připravit nemocnici na nové legislativně technické požadavky v oblasti kybernetické bezpečnosti a zefektivnit 
jednotlivé aplikace a zároveň fungování nemocnice. NNF tíží i historické dluhy, které vznikaly v letech 2012 a 2013, 
které se navyšují o úroky z prodlení.  
 
Probíhá diskuse účastníků k oblasti ekonomicky NNF. Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. ocenil zahájení 
provozu laboratoře v provozu nemocnice a zvláště pokud se podaří akreditovat a získat tak vyšší zisky. Za Prahu 1 
Martin Arden zmiňuje, že nemocnice byla v situaci, kdy neměla ani na mzdy a dotazuje se, zda má vedení nemocnice 
podrobný přehled ekonomického stavu na jednotlivých odděleních nemocnice. K tomu se vyjadřuje Ing. Pokorný a 
Mgr. Ježek, že v na začátku roku 2023 byl proveden kompletní audit jednotlivých oddělení a byly provedeny jednání s 
jednotlivými primariáty, aby zjistili nákladovou stránku oddělení, jejich výnosy ze zdravotních pojišťoven a obložení 
oddělení. Toto se bude provádět každý kvartál, následné výstupy budou zasílat zřizovateli (jako zasílali doposud). 
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Na dotaz Mgr. Horákové ohledně konkrétní pomoci na rok 2023 od členů Výboru pro zdravotnictví a prevence 
civilizačních chorob ZHMP. Slovo uděleno radnímu Mgr. Michalovi Müllerovi, který sděluje loňský rok je ztráta cca 
39mil. Kč, v letošním roce to zřejmě horší nebude díky úsporným opatřením a navýšeným platbám od zdravotních 
pojišťoven. V dalších letech by se měla pozitivně projevit zřízení dvou nových oddělení. Konkrétní pomoc je aktuálně 
ve financích.  
 
Probíhá diskuse účastníků výboru a představitelů NNF. Ze všech stran zazněla snaha o zlepšení vztahu a spolupráce s 
MHMP a Městskou části ve prospěch NNF. 
 
Následně pro zájemce byla uskutečněna prohlídka nemocnice s vedením NNF. 

 

8. Různé 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
V rámci tohoto bodu nebylo nic projednáno. 

 

 

 

 
 

 

Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. ukončil jednání v 
18:30 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Mgr. Lenka Vedralová, členka Výboru pro 

zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP  
Zapsal: Ing. Alena Havelková, tajemnice Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví a 

prevenci civilizačních 
chorob ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


